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dicació del manteniment de les 
depuradores d’aigua de Sant 
Julià. En cas que les manifesta-
cions aparegudes a la premsa 
siguin certes, estem a punt de 
presenciar un cas similar, amb 
Enric Sangrà al centre de la 
polèmica. Els matisos entre els 
dos casos els marcaran les dife-
rències en el procés d’adjudica-
ció (si és que n’hi ha). Aquesta 
mateixa columna encofrava a 
principis d’any un article en 
què, a raó de la polèmica amb 
Ecotècnic, es defensava que els 
polítics i treballadors de l’admi-
nistració pública poguessin ser 
benefi ciaris d’ajudes i concessi-
ons, sempre que el procés previ 
hagués complert tres requisits: 
estar obert a la competència, ser 
publicitat àmpliament i que en 
cap cas fos el responsable polí-
tic (o un subordinat) l’encarre-
gat d’elegir la millor oferta pre-
sentada. En aquests moments 
desconec si les tres condicions 
s’han complert a Sant Julià, 
però el cas ha de ser escrutat 
amb cautela. Almenys, posa en 
relleu la inexistència d’un marc 
de regulació d’incompatibili-
tats sufi cientment robust.

El nostre país ha viscut una 
part considerable de la seva 
història política moderna sota 
el comandament fàctic del po-
der econòmic. Aquells que han 
sabut intuir millor el clima po-
lític i els més hàbils descobrint 
el desenvolupament legislatiu 
són els que han disposat de 
les millors eines per amassar 
riquesa. El sistema productiu i 
l’estructura legal del Principat 
són testimonis commensura-
bles d’aquesta herència. Durant 
molts anys, els pocs andorrans 

rant, aquesta vegada el del pla 
de Conangle. En aquella oca-
sió, el benefi ciari de l’acció co-
munal va ser un col·laborador 
molt proper al cònsol. Sentint-
se atacat a la ràdio, Sangrà va 
justifi car les seves accions a l’ai-
re. Les següents declaracions 
van ser enregistrades per AD 
Ràdio, segons el Diari d’Andor-
ra: “Sí que és cert que m’ho va 
demanar [fer-se càrrec del ser-
vei que hi ha a Naturlàndia], i 
com que coneixia el seu taran-
nà i el currículum professional 
que té, vam arribar a un acord i 
és ell qui el regenta.” D’aques-
ta manera, Sangrà admet ne-
gociar directament amb el seu 
amic i no haver promogut cap 
concurs públic (quelcom legal, 
tractant-se d’una societat públi-
ca, però discutible èticament). 
Potser es tracta d’un fragment 
que, al seu dia, el Diari d’Andor-
ra va transcriure erròniament o 
retallant una part important de 
la informació. En cas contrari, 
em costa comprendre per què 
un cas tan interessant ha aca-
bat comportant conseqüències 
nul·les respecte a la regulació 
del règim d’incompatibilitats i 
procediments administratius.

L’actualitat recent ens ha 
brindat casos èticament dub-
tosos d’adjudicació de serveis 
públics (o d’empreses amb ca-
pital cent per cent públic). Ens 
hauria de preocupar no dispo-
sar d’una legislació específi ca 
que aprofundeixi en la qüestió. 
Aquesta vegada la polèmica 
també comporta l’oportunitat 
d’un debat de fons sobre quines 
actuacions són o no permissi-
bles pels nostres representants 
públics.
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No és estrany que la Caixa Andorrana de Segu-
retat Social (CASS) vagi com va. Després de 35 
anys d’haver cotitzat a la CASS no vaig estar mai 
de baixa fi ns ara fa tres anys, i per culpa d’un 
conductor imprudent que em va atropellar i 
m’ha deixat unes seqüeles físiques i també psico-
lògiques lamentables. I és que arran d’aquest ac-
cident tinc una depressió forta, i és per això que 
els meus metges em recomanen sortir d’Andor-
ra i desconnectar una mica mentalment, ja que 
les lesions físiques són permanents. Doncs bé, 
després de fer-ho saber a la CASS mitjançant els 
diferents informes mèdics, m’ha denegat contí-
nuament aquest permís, que no és per fer vacan-
ces, ja que simplement vull anar uns dies a casa 
meva, a Portugal, per poder descansar i canviar 
una mica d’aires.

Acceptaria aquesta decisió si aquests permisos 
fossin denegats a totes les persones que estan de 
baixa, però no és el cas, ja que tinc coneixement 
que hi ha gent que durant aquest mes marxarà 
d’Andorra uns dies amb el permís de la CASS. 
No sé quin criteri segueix la CASS per donar 
aquests permisos, però o a tots o a ningú.

Que jo sàpiga no he comès cap delicte per no 
poder sortir del país. Aquesta situació no m’aju-
da gens a millorar de la meva depressió, tot al 
contrari, la fa empitjorar. La meva família pateix 

per mi, ja que són ells els que conviuen amb mi 
cada dia i veuen com estic.

Potser els metges en general haurien de vi-
gilar molt més a l’hora de donar tantes baixes i 
la CASS hauria vigilar una mica més els que les 
agafen, ja que hi ha una malaltia que es diu cuen-
titis i els que la pateixen es passen la meitat del 
dia als bars en lloc d’estar a casa. És amb aquests 
que la CASS ha de tenir mà dura. Se suposa que 
tant els metges com la CASS són professionals 
per poder distingir les malalties de veritat de les 
que no ho són, ja que al fi nal estem pagant justos 
per pecadors.

Estic segur que hi ha més gent en la mateixa 
situació que jo. Cada dia em demano si ha valgut 
la pena haver pagar tants anys a la CASS si al 
fi nal rebo aquest tracte.

Demanaria a la CASS que tingués una mica 
d’humanitat amb la gent que realment està ma-
lalta, ja que amb la seva actitud fa que el nostre 
estat de salut empitjori, i això implica més des-
pesa per a la CASS del que al fi nal es vol estal-
viar. També demanaria al cap de Govern i a la 
ministra de Salut i Benestar Social que no girin la 
vista cap a una altra banda i que posin fre a les 
injustícies que està fent la CASS, ja que el meu 
cas és un de tants.

CARTES AL DIRECTOR
UN COTITZANT DECEBUT  

SOBRE ELS PERMISOS DE LA CASS

ENQUESTA DE LA SETMANA

Envia un SMS al 789 amb la teva resposta
ENQ SI o bé ENQ NO

Cada dimarts el resultat de l’enquesta es publicarà en 
aquest espai i entre els participants se sortejarà una ampli-
ació (40 x 50 cm) emmarcada de la foto que hagis escollit.

Gentilesa de

FotoCineColor
Av. Riberaygua, 6 

ANDORRA LA VELLA
Tel. (376) 801 850

¿S’ha de tirar endavant la llei del joc per regularitzar la 
presència de loteries i jocs d’apostes estrangers?

Finalment el Govern ha decidit suspendre 
aquest any la setmana de l’isard. Es tracta 
d’una decisió encertada ja que els criteris 
tècnics que s’ha tingut en compte no feien 
res més que evidenciar que no hi havia cap 
altra mesura a prendre que la que s’ha pres 
fi nalment. Aquest encert es constata, fi ns i 
tot, pel fet que la Federació de Caça i Pesca 
ha donat suport a l’anul·lació. És evident 
que no es tracta d’una solució fàcil, conside-
rant que la setmana de l’isard és una tradició 
molt arrelada al país, però cal tenir en comp-
te que calia prendre una decisió d’aquestes 
característiques per evitar que altres anys 
s’ha gués de lamentar un nombre encara 

inferior d’animals. A més a més, també cal 
felicitar Govern pel fet d’haver demanat als 
territoris limítrofs que no es dugui a terme 
la caça de l’isard o que, en tot cas, es redueixi 
el volum de captures. És evident que segu-
rament aquesta decisió comportarà la crítica 
d’alguns sectors, però cal que tothom tingui 
en compte que, amb les dades corresponents 
als recomptes, haver dut a terme igualment 
la setmana de l’isard hauria estat una teme-
ritat. I és que en aquest cas cal que es tingui 
en compte allò que ‘val més prevenir que 
curar’, i en aquest assumpte els 
responsables han pres la decisió 
bona.
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Una decisió totalment encertada


